
5.9. De heer R. Janus (spreekt op persoonlijke titel)

De heer Janus heeft zich in de position-papers verdiept alsmede in de visie van 
de Provincie over het Noordzeehavengebied: het bestaande havengebied is 
volledig gebruikt en een volgend deel van de Houtrakpolder staat op de 
nominatie om te worden ingericht als haven. De meerderheid van de bewoners is 
daartegen. Het CDA heeft zich als enige partij uitgesproken voor een zelfstandig 
Haarlemmerliede-Spaarnwoude. De gemeente heeft geen schuld, Amsterdam 
ruim € 3,9 miljard, Haarlem € 552 miljoen, Haarlemmermeer € 511 miljoen, 
Velsen 148 miljoen, Bloemendaal € 29 miljoen. Haarlemmerliede-Spaarnwoude is 
niet de goedkoopste gemeente maar heeft verantwoord beleid gevoerd. Burgers 
lijken bereid te betalen voor woongenot. Is het mogelijk dat de Provincie bij 
Haarlemmerliede-Spaarnwoude heeft aangedrongen op opheffing met als 
uitkomst koppeling aan Amsterdam t.b.v. de verdere expansie van de havens? 
Velsen wil immers ook ‘indien nodig: havens’. Haarlem en Bloemendaal – beide 
tegen havenuitbreiding – zijn zonder onderbouwing gewipt als fusiegemeenten 
zonder open info naar de burgers. Inspreker hoopt dat die helderheid vanavond 
wordt gegeven. Hij is bevreesd voor een logge en ontoegankelijke gefuseerde 
gemeente. Berenschot zegt dat de dossiers complexer worden en dat gemeenten 
minder geld ontvangen en dat er dus samengewerkt moet worden. Maar ook 
grotere gemeenten zullen minder geld ontvangen dus dit argument om de 
gemeente Haarlemmerliede-Spaarnwoude op te heffen is niet valide. Inspreker is 
niet tegen samenwerking en er kan ook geld worden uitgetrokken voor 
deskundige ondersteuning. In het verleden was de gemeenteraad voorstander 
van opheffing maar de tijden en meningen zijn veranderd: de pogingen om het 
aantal provincies te beperken zijn immers ook gestaakt. Waarom wordt er dan 
toch nog ingezet op opheffing? De gemeenteraad kan op zijn schreden 
terugkomen, zeker als samensmelting met Amsterdam een feit lijkt te worden. 
Bewoners zijn massaal tegen uitbreiding van havenactiviteiten in de 
Houtrakpolder. Inspreker stelt dat de door de gemeente ingehuurde en betaalde 
adviesbureaus in hun onderzoeken bestaande meningen van B&W en 
gemeenteraad niet zullen tegenspreken. In het verleden stelde de gemeente 
steeds dat er in overleg met de bevolking voor een goede toekomst zou worden 
gezorgd. Invloed van de Provincie: heeft het schrappen van een aantal 
fusiekandidaten te maken met Outletcentrum SugarCity (waar Haarlem tegen is). 
Juist die gemeenten die geen havenuitbreiding worden weggestreept als 
mogelijke fusiepartner: ‘Het lijkt wel een complot’. Inspreker kan zich niet aan de 
indruk onttrekken dat Haarlemmerliede-Spaarnwoude aan Amsterdam wordt 
verkwanseld. De N202 wordt omgelegd, er komen nieuwe havens. Gaan Velsen 
en IJmuiden ook over naar Amsterdam net als Haarlem? Na opheffing van 
Haarlemmerliede-Spaarnwoude is er geen weg meer terug ‘als uiteindelijk 
bekend wordt dat we bedonderd zijn’. Of kunnen we er nog iets aan doen? 
Haarlemmerliede-Spaarnwoude dient als een gebied voort te bestaan. Inspreker 
pleit voor een referendum waarin alle burgers van Haarlemmerliede-
Spaarnwoude zich kunnen uitspreken over het voornemen om te fuseren en over 
de meest wenselijke kandidaat.


